
Rada Gminy w Czerminie 

 

                                                               Protokół nr 3 

 

III Sesja w dniu 7 grudnia 2018r. Miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu Gminy 

Obrady rozpoczęto 7 grudnia 2018 o godz. 13: 00, a zakończono o godz. 16: 30 tego samego 

dnia. 

 

Obradom przewodniczył Jan Myjak – przewodniczący Rady Gminy w Czerminie, który 

stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał i przedstawił zaplanowane tematy 

posiedzenia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

 

Obecni: 

 

1. Małgorzata Banik 

2. Mirosław Bugaj 

3. Ryszard Bukała 

4. Wiesław Czaja 

5. Władysław Kukliński 

6. Jan Myjak 

7. Paweł Pisarczyk 

8. Jan Polak 

9. Władysław Soboń 

10. Robert Strycharz 

11. Konrad Węgrzyn 

12. Dariusz Wójtowicz 

13. Tomasz Zając 

14. Jan Ździebło 

15. Mariusz Żelazko  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 
1. Sławomir Sidur – Wójt Gminy Czermin 

2. Elżbieta Szymczuch – Sekretarz Gminy 

3. Sławomir Orłowski – Skarbnik Gminy 

4. Marek Bąbała – prezes MPGK 

5. Bogusław Szpyt – koordynator projektu OZE 

6. Pracownicy UG Wadowice Górne 

7. Antoni Skawiński – Radny Powiatu Mieleckiego 

8. Bogusław Peret – Radny Powiatu Mieleckiego 

9. Sołtysi 

 

Porządek Obrad: 

1. Otwarcie III Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami.  
4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty od właścicieli nieruchomości zamieszkałych.  



5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy 

6. Podjęcie uchwał w sprawie stawek podatków i opłat lokalnych na 2019 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat do wody i ścieków na 2019 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Czermin na 2018r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

1. Otwarcie III Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

_Głosowano w sprawie:_ 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

_Wyniki imienne:_ 

ZA (15) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, Jan 

Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Konrad Węgrzyn, 

Dariusz Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko.  

 

W związku ze zgłaszanymi przez radnych pytaniami związanymi z realizacją projektu OZE oraz 

wątpliwościami wynikającymi z podwyżki cen za odpady komunalne, na posiedzenie rady 

przybyli: koordynator projektu OZE i prezes MPGK, celem wyjaśnienia przedmiotowych 

kwestii.                     

                                                                                              

Pan Szpyt poinformował, że odbył się przetarg na OZE, ale jeszcze nie jest ostatecznie 

rozstrzygnięty. Przedstawił stopień zaawansowania prac związanych z realizacją zadania. 

Omówił wynik przetargu na poszczególne instalacje, oceniając ich przekroczenie na ok. 200 tys. 

zł, w związku z czym wkład mieszkańców nieznacznie wzrośnie. Ostateczne wartości będą znane 

po zamknięciu przetargu i wyborze firm. Rzeczowa realizacja projektu powinna zamknąć się do 

końca wakacji. 

 

Pani Czaja zapytał o kwoty dopłat. 

 

Pan Szpyt – kolektory słoneczne – od 170,00 do 210,00 zł 

                   - panele słoneczne – bez zmian 

                   - pompy ciepła – od 210,00 do 315,00 zł 

                   - kotły – od 300,00 do 450,00 zł. 

 

Weryfikatorem cen jest przetarg i wartości na poszczególnych instalacjach są różne. 

 

Radny Myjak – omawialiśmy na ostatniej sesji ten temat i proszę o wypowiedź pracowników 

Urzędu Gminy Wadowice Górne, będących naszym partnerem w realizacji projektu. 

 

Pracownik UG Wadowice ocenił pozytywnie realizację zadania, informując, że kwoty są do 

zaakceptowania przez mieszkańców, którzy dopytują się, kiedy zaczynie się montaż. 



 

Radny Bukała zapytał, czy firmy, które wygrały przetarg to poważne firm?. 

 

Pan Szpyt ocenił, że są to firmy z potencjałem, realizują takie zadania i robią to bardzo dobrze. 

Pozytywnie ocenił firmę FLEXIPOWER realizującą solary i fotowoltaikę. Co do kotłów firma 

nie jest jeszcze znana. Jeśli będzie to firma „Krzaczek” to bardzo dobrze. Mamy do rozpatrzenia 

2 oferty i są to solidne firmy 

 

Radny Myjak zapytał o datę zakończenia projektu. 

 

Pan Szpyt – ma być zakończony na przełomie lipiec/sierpień 2019r. 

 

Radny Czaja, – kiedy będzie podpisanie umów? 

 

Pan Szpyt – mam nadzieję, że w połowie stycznia             

 

Radny Czaja – czy po zamontowaniu paneli słonecznych będzie usługa przesyłowa? 

 

Pan Szpyt – montaż będzie sukcesywny od marca do sierpnia. Zobowiążemy wykonawcę, aby 

zrobił te zgłoszenia niezwłocznie po zamontowaniu instalacji. Po zgłoszeniu do zakładu 

energetycznego zakład ma 30 dni na ustosunkowanie się do tego i zamontowanie licznika 

dwukierunkowego. Po zamontowaniu licznika dwukierunkowego rozpoczyna się produkcja 

energii. Pierwsze bilansowanie w okresie półrocznym. 

Radny Bukała – pierwsza opłata dystrybucyjna będzie po pół roku od podpisania umowy. 

Radny Czaja, – jeśli mieszkańcy będą montować na budynkach innych niż mieszkalne, to, kiedy 

się dowiemy, jakie będą różnice w VAT? 

 

Pan Szpyt – zmiany lokalizacji będą musiały wynikać z przyczyn technicznych. Co do zasady 

instalacje mają być montowane na budynkach mieszkalnych. Jeżeli się nie da będzie kolejny 

przegląd i będzie informacja, co mieszkaniec może jeszcze zrobić, aby dostosować ten obiekt do 

montowanej instalacji. Jeżeli okaże się, że montaż ma być na obiekcie innym niż mieszkalny 

wówczas przed montażem mieszkaniec musi podpisać aneks do umowy i dokonać wpłaty różnicy 

na podatek VAT. W momencie, gdy mieszkaniec będzie chciał zmieniać lokalizację z przyczyn 

nie koniecznie technicznych to zgoda może być po zbilansowaniu projektu. Wpłata musi być 

przed montażem. 

 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

_Głosowano w sprawie:_ 

Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, Jan 

Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Konrad Węgrzyn, 

Dariusz Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko. 

 



  

 

3. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 

 

Pan Wójt przedstawił zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 

 

- 56/2018 – w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. 

- 57/2018 – w sprawie przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu 

gminy Czermin 

- 58/2018 – w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

- 59/2018 – w sprawie powołania komisji konkursowej do rozstrzygnięcia konkursu na 

świadczenie usług opiekuńczych. 

 

Podpisane umowy: 

- wykonanie tablicy informacyjnej UE – oczyszczalnia ścieków 

- wymiana okien w Domu Strażaka w Czerminie 

- wymiana bramy garażowej w Domu Strażaka w Szafranowie 

- usługa zastępstwa procesowego 

- zamówienie 2 tablic informacyjnych 

- dostawa stojaków na rowery 

- dostawa lustra do Otałęży 

- wymiana oświetlenia w Domu Strażaka w Trzcianie 

 

Poinformował o wyniku przetargu na odpady komunalne, który odbył się 4 grudnia, wygrało 

MPGK za kwotę 915 624,00 zł. Dzisiaj odbył się przetarg na obsługę i udzielenie kredytu – ofertę 

złożył BS Czermin – kwota 2 300 000,00 zł. Koszt całkowity obsługi kredytu to  

=468 817,00 zł. 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych. 

 

Radny Myjak zwrócił się do Prezesa MPGK z pytaniem, dlaczego tak drogo musimy płacić za 

odpady. 

 

Pan Prezes ocenił, że to, co się dzieje na rynku śmieciowym to wielki bałagan. Powodem są 

dysproporcje pomiędzy możliwościami finansowymi firmy realizującej zadanie, a 

oczekiwaniami samorządów. Przedstawił wynik przetargu w Padwi, gdzie nastąpił wzrost cen o 

150% oraz w Szczucinie – wzrost o 250%. Ocenił, że przyczyną takiego wzrostu cen są m.in. 

rosnące koszty eksploatacji, koszty pracy, energii, opłaty środowiskowe. - My musimy 

zabezpieczyć koszty wywozu, odbioru, przetwarzania i Regionalną Instalację Przetwarzania 

Odpadów Komunalnych (RIPOK). Cena za tonę odpadów zmieszanych przez lata od 2014 do 

2017 była 230,00 zł, za 2018 r. – 240,00, a za rok 2019 – 365,00 zł – cena ustalona z RIPOK, 

jeśli umowa podpisana była w tym roku, jeśli nie to 405,00 zł za tonę. Uznał, że wzrost kosztów 

wywozu odpadów zmieszanych to nic w porównaniu ze zbiórką odpadów selektywnych. 

Przedstawił koszty odpadów segregowanych, gdzie tworzywo i makulatura to wzrost o 400%, 

szkło wzrost o 114%. Omówił unieważniony przetarg w gminie Borowa. Ocenił reakcję RIPOK 

na ilość zwożonych odpadów, który szybko zorientował się w sytuacji i nie ma teraz rozliczania 

ryczałtem tylko rzeczywistą wagą. Wszystkie umowy na opony, 



wielko -gabaryty do tej pory były w cenach ryczałtu, teraz to się zmieni i za tonę gabarytów 

będzie 550,00 zł, za tonę opon 370,00 zł. To wszystko się nawarstwia i dzieje się tak w całym 

kraju. Rynek śmieciowy był oszukańczy sam w sobie i teraz zaczęto to ścigać. Słyszymy o 

pożarach składowisk śmieci. Po takich podwyżkach cena oferty przetargowej musi być większa. 

Uznał, że to nie koniec podwyżek. 

 

Radny Żelazko zapytał o koszty, jakie zakład ponosi za odpady segregowane, a jakie za 

niesegregowane. 

 

Pan Prezes – zmieszane wzrosły o 52%, a od firm wywozimy tylko z kubłów i tylko zmieszane, 

natomiast pozostałych mieszkańców sięga podwyżka 400% z całej selektywnej zbiórki. Często 

ludzie uważają, że na śmieciach się zarabia. Tak było do 2013r., teraz jest nadmiar śmieci. Trzeba 

ludzi o tym uświadamiać 

 

Radny Bukała – firmy wyczuły, że jest dobra koniunktura na zrobienie kasy. Mówię o RIPOK-

ach 

 

Pan Prezes – być może takie zachowanie można obserwować, ale to jest rynek. 

 

Radny Żelazko, – dlaczego zbiórka selektywna jest droższa. 

 

Pan Prezes – podałem zmieszane na 365.00 zł odbierane na RIPOK. Natomiast, jeżeli każda inna 

instalacja ustaliła sobie cenę na 350,00 to ja na to nie mam wpływu. Selektywna zbiórka jest 

niewspółmiernie droższa, jeżeli chodzi o zagospodarowanie od zmieszanej. Teraz mamy hałdy 

PET-ów, na których wcześniej się zarabiało, a teraz nikt tego nie chce przyjąć. 

 

Radny Myjak – to nie jest zachęta do segregowania. 

 

Pan Prezes – wcześniej się zarabiało, teraz nie ma gdzie oddać. 

 

Radny Bukała zauważył, że mimo podwyżek prądu, paliwa to dalej daleko do 400% wzrostu cen. 

Gdzie reszta? 

Pan Prezes - nie znam kosztów instalacji, które odbierają. Po prostu takie ceny dyktują.  

 

Radny Czaja zapytał, czy po zbiórce odpadów z terenu gminy każdy samochód jest ważony? 

 

Pan Prezes – tak, każdy samochód na gps – a i jest ważony. Teraz będą obostrzenia, mają być 

kamery. 

 

Radny Myjak zwrócił się do P. Wójta z pytaniem, co będzie, jak Rada nie zatwierdzi tych stawek. 

 

Pan Wójt – sytuacja jest złożona i skomplikowana. Koszt wywozu na 2019 rok to 915 tys. zł., za 

lata 2017-2018 było 388 tys. zł za rok i to był koszt nie tylko MPGK, ale też instalacji w 

Kozodrzy. Koszty wzrosły drakońsko. Wzrost o 400% za PET-y, gdzie wcześniej można je było 

sprzedać i uzyskać dochód teraz trzeba dopłacać. Taki mamy rynek, z którym nie mamy 

możliwości walczyć. Jeśli nie podniesiemy stawek to stajemy w sytuacji, gdzie w budżecie na 

ten cel zapisane jest 400 tys. zł. i nie możemy podpisać umowy na 915 tys. zł., bo prawo nam na 

to nie pozwala, nie ma zabezpieczonych środków na ten cel w budżecie. Zdaję sobie sprawę, że 

to są trudne decyzje, ale będę musiał unieważnić przetarg, a drugi może wyjść drożej. Jeżeli 2 

przetargi będą z wynikiem negatywnym możemy realizować zamówienie z wolnej ręki. Szukamy 



firmy, która może sobie zażyczyć nie wiadomo ile i musimy tą usługę realizować, bo inaczej 

pozostajemy z górą śmieci. 

 

 

Radny Wójtowicz – czy na przyszłość, jako mieszkańcy możemy jakoś wpłynąć na ceny? 

 

Pan Prezes – gminy się mobilizują, aby w cywilizowany sposób to przejść. Może na forum 

wójtów poruszać te sprawy. To jest chaos i jakoś trzeba to zatrzymać, szukać sposobów, aby to 

zmienić. Gmina może organizować przetarg na odbiór i na zagospodarowanie osobno. 

Uniknęlibyśmy przepychania się z RIPOK. 

Nie jestem tu, aby straszyć. Chciałbym przedstawić realia. Unieważnienie przetargu jest 

możliwe, ale nic innego nie mogę zaproponować. 

 

Pani Kusek odczytała projekt uchwały i poinformowała, że jeżeli rada podejmie tą uchwałę, to 

mieszkańcy nie będą musieli podpisywać nowych deklaracji tylko gmina wyśle zawiadomienie 

z nową stawką i dołączy informację o zmianie kolorów worków. 

 

Radny Pisarczyk przedstawił opinię wypracowaną na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Finansów oraz Komisji Rewizyjnej, która jest pozytywna. 

 

Radny Czaja przedstawił opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Sportu i Spraw 

Socjalnych oraz Komisji Rolnictwa, Komunikacji i Ochrony Środowiska, która jest pozytywna. 

 

*_Głosowano w sprawie:_* 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty od właścicieli nieruchomości zamieszkałych.. 

 

*_Wyniki głosowania_* 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

_Wyniki imienne:_ 

ZA (12) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, 

Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert 

Strycharz, Konrad Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

PRZECIW (2) 

Ryszard Bukała, Mariusz Żelazko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dariusz Wójtowicz. 

 

Uchwała Nr III/7/2018 – jak załącznik do protokołu. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów 

komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 

ponoszenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. 

 

Pani Kusek – w związku z tym, że nie przejęliśmy nieruchomości niezamieszkałych, to każdy 

przedsiębiorca zobowiązany jest do podpisania umowy o odbiorze odpadów bezpośrednio z 

MPGK. My musimy określić górne stawki za te odpady. 

 



Opinie ze wspólnych posiedzeń komisji: 

- radny Pisarczyk – opinia pozytywna; 

- radny Czaja – opinia pozytywna. 

 

Pani Kusek odczytała projekt uchwały.  

 

*_Głosowano w sprawie:_* 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. 

 

*_Wyniki głosowania_* 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

_Wyniki imienne:_ 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, Jan Myjak, Paweł 

Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Konrad Węgrzyn, Dariusz 

Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ryszard Bukała, Mariusz Żelazko 

Uchwała Nr III/8/2018 – jak załącznik do protokołu 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie stawek podatków i opłat lokalnych na 2019r. 

 

Radny Myjak poinformował, że odbyły się posiedzenia komisji i w związku ze wzrostem cen 

śmieci ustalono, aby stawki podatków pozostały na dotychczasowym poziomie. Podatki nie są 

podnoszone od 4 lat. Mimo, iż nie zmieniamy stawki podatku rolnego musimy podjąć uchwałę o 

obniżeniu ceny skupu żyta. Obniżamy do kwoty 46,00 zł/1q.  

 

Radny Pisarczyk przedstawił opinię ze wspólnego posiedzenia komisji Budżetu i Finansów oraz 

Komisji Rewizyjnej. – Na posiedzeniu rozważano 2 warianty: 1- pozostawienie stawek na 

poziomie 2018r., 2- podniesienie stawek o 5 %. Za pierwszym wariantem opowiedziało się 10 

radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2. Za drugim wariantem: 5 – za, 5 – przeciw, 2 – 

wstrzymujących.  

 

Radny Czaja - opinia wypracowana na posiedzeniu Komisji Oświaty, Sportu i Spraw Socjalnych 

oraz komisji Rolnictwa, Komunikacji i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

 

 

*_Głosowano w sprawie:_* 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej, jako podstawa obliczania 

podatku rolnego na obszarze gminy Czermin w 2019r. 

 

*_Wyniki głosowania_* 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

_Wyniki imienne:_ 



ZA (15) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, Jan 

Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Konrad Węgrzyn, 

Dariusz Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko. 

 

Uchwała Nr III/9/2018 – jak załącznik do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat do wody i ścieków na 2019r. 

 

Pan Kapinos odczytał i omówił projekt uchwały. 

Opinie wypracowane na wspólnych posiedzeniach komisji: 

Radny Pisarczyk – opinia pozytywna. 

Radny Czaja – opinia pozytywna 

 

*_Głosowano w sprawie:_* 

Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązujących od 1 stycznia 2019 r. do 31 grudniu 

2019r.. 

 

*_Wyniki głosowania_* 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

_Wyniki imienne:_ 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Wiesław Czaja, Jan Myjak, Paweł 

Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Konrad Węgrzyn, 

Dariusz Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

PRZECIW (1) 

Władysław Kukliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Bukała 

 

Uchwała Nr III/10/2018 – jak załącznik do protokołu. 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Czermin na 2018 r. 

 

Projekt uchwały odczytał i omówił Pan Skarbnik. 

 

Przewodniczący Komisji przedstawili wypracowane na wspólnych posiedzenia opinie do 

niniejszej uchwały. 

 

Radny Pisarczyk – opinia pozytywna. 

Radny Czaja – opinia pozytywna. 

 

*_Głosowano w sprawie:_* 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Czermin na 2018 r.. 

 

*_Wyniki głosowania_* 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

_Wyniki imienne:_ 

ZA (15) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, Jan 

Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Konrad Węgrzyn, 

Dariusz Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

 

Uchwała Nr III/11/2018 – jak załącznik do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin. 
Treść projektu uchwały odczytał Pan Skarbnik. 

Opinie ze wspólnych posiedzeń komisji: 

 

Radny Pisarczyk – opinia pozytywna. 

Radny Czaja – opinia pozytywna. 

 

*_Głosowano w sprawie:_* 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin.. 

 

*_Wyniki głosowania_* 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

_Wyniki imienne:_ 

ZA (15) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Władysław Kukliński, Jan 

Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Konrad Węgrzyn, 

Dariusz Wójtowicz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

 

Uchwała Nr III/12/2018 – jak załącznik do protokołu. 

 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Żelazko podziękował Panu Skawińskiemu za zaangażowanie i pomoc w usunięciu usterek 

na chodnika w Trzcianie. 

 

Pan Skawiński, jako inicjator przedsięwzięcia przedstawił swój udział w wykonania zadania 

polegający m.in. na zniwelowaniu stopnia, który po interwencji został zlikwidowany, co służy 

bezpieczeństwu mieszkańców. Zwrócił się do Wójta i Radnych o pomoc w dofinansowaniu 

chodników przy drogach powiatowych i przy drodze wojewódzkiej w Woli Otałęskiej. 

Poinformował o ruszającym programie drogowym przewidującym budowę dróg jak też 

chodników, z którego warto skorzystać oraz o programach kierowanych na budowę placów 

zabaw. 

 

Radny Pisarczyk zgłosił problem z bobrami na kanałach i na rzece Stary Breń. 

 

Pan Wójt – będziemy interweniować do zarządcy. 

 

Radny Pisarczyk poprosił o znak STOP w zamian za znak „ustąp pierwszeństwa” na 

skrzyżowaniu koło krzyża. 

 



Pan Wójt obiecał, że będzie to zrobione. 

 

Radny Bukała zwrócił się z prośbą do P. Skawińskiego o interwencję i poprawienie na długości 

5m niedoróbek z obu stron przy moście na drugim rondzie w Trzcianie. Zawnioskował o 

poprawienie wszystkich chodników w Trzcianie. Zauważył, że, pomimo, że jest zima na Woli 

Mieleckiej przegląd jest robiony i chodniki są robione. 

 

Pan Skawiński obiecał, że wystąpi o przegląd wszystkich chodników na terenie powiatu. 

 

Radny Myjak – chodzi nam o przegląd chodników w całej gminie. Zgłosił zapadnięty chodnik w 

centrum Czerminie. 

 

Radny Czaja zauważył, że w Woli Mieleckiej jest poprawiany chodnik, który był później robiony 

niż w Czerminie. Poprosił, aby zwrócić na to uwagę w Starostwie. 

 

Radna Banik poprosił sołtysa sołectwa Łysaków o podsumowanie zebrania wiejskiego, które 

zwołane zostało celem ustalenia lokalizacji placu zabaw. 

 

Pan Sołtys zrelacjonował przebieg zebrania, stwierdzając, że zebranie zadecydowało, aby plac 

zabaw umiejscowiony był koło szkoły. 

 

Radna Banik poinformowała, że lokalizacja na placu szkolnym przeszła stosunkiem głosów 59: 

68 i podziękowała mniejszości za zaangażowanie i mobilizację.  

 

Radny Bugaj zwrócił się do radnego Bukały z pytaniem o zapis w protokole, w którym miała być 

mowa o usytuowaniu placu zabaw na Podmościu. Poinformował, że przeczytał protokoły z 

komisji i sesji poczynając od sierpnia i takiego zapisu nie znalazł. Pytanie to argumentował 

zarzutami stawianymi przez mieszkańców wsi. 

 

Radny Bukała odpowiedział, że znajdzie ten zapis. Jeżeli nie ma w protokołach to odsłucha 

nagrania z sesji. 

 

Sołtys Stefanowicz zwrócił się o pomoc w sprawie remontu drogi wojewódzkiej w Otałęży. 

 

Sołtys Boroński poinformował o decyzji podjętej przez radnych z Czermina, którzy ustalili, że 

przekażą części budżetu wiejskiego na plac zabaw na Podmoście, argumentując to faktem 

korzystania z miejsca na Podmościu przez dzieci z przysiółka Grądy. 

 

Radny Myjak stwierdził, że wspólnymi siłami ten temat zostanie załatwiony. 

 

Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi sołtysa Stefanowicza, informując, że w projekcie budżetu 

na 2019 r, zapisana została kwota 30 tys. zł na udział gminy w remoncie drogi wojewódzkiej. 

Pismo o wsparcie w tej sprawie zostało wystosowane. Przekazane zostało też radnemu Tarapacie. 

 

Radny Czaja zaapelował do sołectwa Łysaków, aby też dołożyło się do budowy placu zabaw. 

 

Radny Bugaj – mam nadzieję, że nasze sołectwo poprze tą inicjatywę. 

 

Pani Polak poprosiła o kosz na przystanek i korek na tablice ogłoszeń oraz o demontaż słupa 

stojącego w chodniku. 



 

Pan Wójt – kosz będzie w przyszłym roku, tablice – to bieżące koszty utrzymania, słup powinien 

być usunięty w trakcie przebudowy chodnika. Słup nie jest własnością gminy i wystąpimy z 

pismem do właściwej instytucji. Analogiczna sytuacja jest w Ziempniowie. 

 

Radny Wójtowicz poparł wniosek sołtysa Stefanowicza i zwrócił się z prośbą do radnych o 

wsparcie. 

 

Pan Skawiński stwierdził, że współpraca z marszałkiem województwa byłaby właściwsza i 

należałoby zaprosić na sesję. Zwrócił uwagę na zjazd z drogi powiatowej w stronę remizy i 

poprosił o jej poszerzenie. Złożył wszystkim uczestnikom sesji i mieszkańcom gminy życzenia 

świąteczne. 

 

Radny Czaja poprosił o ponowienie pisma do właściciela nieruchomości przy stadionie o jej 

uporządkowanie. 

 

Pan Wójt – pisma do właścicieli nieruchomości są wysyłane, proszę o zgłaszanie takich sytuacji. 

 

Radny Zając poprosił o oznakowanie dróg na zakrętach tzw. ”sierżantami”. 

 

Radny Bugaj poprosił o 3 latarnie obiecane dla Łysakowa. 

 

Pan Wójt – wracam do budżetu i zapisów w uchwale budżetowej. Nie spotkałem się z takim 

zapisem. Co do oznakowania zakrętów dróg, zwołamy komisję rolnictwa, celem wypracowania 

stanowiska w tej sprawie. 

 

Radna Banik zapytała o sprawę zakupu działek mienia komunalnego, o które wnioskuje 2 

mieszkańców Łysakowa. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że uchwała w tej sprawie została podjęta, a mieszkańcy wnioskują o zmianę 

decyzji i sprzedanie im części tych działek. Procedować tą sprawę będzie komisja rolnicza i rada 

gminy. 

 

Radny Kukliński ponowił prośbę o zobligowanie przewoźnika uczniów do wywiązywania się z 

umowy. 

 

Pani Ćwięka zapytała, czy są zabezpieczone środki w budżecie na 2019r. na dokończenie 

oświetlenia w Ziempniowie. 

 

Pan Wójt – w projekcie, jaki otrzymałem nie widziałem takiego zapisu. 

 

Radny Czaja zgłosił uszkodzony próg i poprosił o zamontowanie. 

 

Radny Myjak poprosił przewodniczących komisji o zwoływanie posiedzeń celem prac nad 

budżetem gminy na 2019 rok. 

 

Wstępnie ustalono wspólne posiedzenie komisji budżetu i komisji rewizyjnej na dzień 

20.12.2018r., a posiedzenie komisji rolniczej i oświatowej na dzień 21.12.2018r. Sesja Rady 

Gminy – 28.12.2018r. 

 



Pan Wójt złożył życzenia świąteczne. Do życzeń dołączył się Przewodniczący Rady Gminy 

 

11. Zamknięcie obrad. 
Radny Myjak zamknął obrady III Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

 

 

  

 

                                                                                                               Przewodniczący 

                                                                                                       Rada Gminy w Czerminie 

                 Jan Myjak 
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